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 Protokół nr 127/2022 

z posiedzenia Zarządu Powiatu 

w dniu 12 maja 2022 r. 
 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Zarządu – pan Andrzej Ochlak /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1/. Posiedzenie odbyło się w gabinecie Starosty Nowomiejskiego.  
Pan Starosta zaproponował zmianę omówienia kolejności punktów w porządku posiedzenia, 
jako pierwsze zostały omówione punkty: szósty, siódmy i ósmy. 
 

Do porządku obrad Członkowie Zarządu nie zgłosili żadnych uwag. Za przyjęciem zmienionego 
porządku obrad głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński. 
Stanowi on załącznik nr 2.  
 
Pierwszym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z bilansem oraz rachunkiem 
zysków i start Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim.  
/na posiedzenie wszedł pan Bogumił Kurowski – dyrektor Szpitala Powiatowego w Nowym 
Mieście Lubawskim oraz Wioletta Jaroszewska – główna księgowa/ 
 
Pan Kurowski poinformował, że na koniec marca szpital wykazuje stratę w wysokości                  
1 208 000 zł, na dzień 12 maja 2022r. zobowiązania wymagalne wynoszą 712 000 zł. Dodał, że 
wypłaty wynagrodzeń dla pracowników są realizowane w terminie. Stwierdził, że do                 
10 czerwca 2022r. szpital sobie poradzi, natomiast po tym terminie będzie prosił Zarząd o 
dokapitalizowanie szpitala. Poinformował, że szpital otrzymuje wezwania do zapłaty od 
dostawców towarów i usług. Nadmienił, że jeżeli chodzi o sprawy kadrowe to oddziały: 
internistyczny, pediatryczny są w miarę stabilne, na oddziale chirurgicznym jest nowy 
ordynator, który się sprawdza. Jedynie gdzie są problemy to opieka nocno-świąteczna, 
natomiast dyżury są w miarę realizowane. Poinformował, że na oddziale położniczo -
ginekologicznym na koniec kwietnia było 99 porodów, które w ujęciu rocznym dałyby około 
300 porodów. Dodał, że w miesiącu maju teoretycznie szpital w Nowym Mieście Lubawskim 
obsługuje powiat iławski, na dzień 12 maja odnotowano 15 porodów (co daje około 35 
porodów w miesiącu).  Stwierdził, że przy takiej wycenie porodów jaka jest obecnie, to nie są 
to duże środki finansowe dla szpitala. Poinformował, że są duże problemy z kadrą 
pielęgniarską. Dodał, że w szpitalu są zatrudnione trzy osoby z Ukrainy, dwie panie i jeden pan, 
jako kandydaci do pracy na pielęgniarki oraz pielęgniarza. Nadmienił, że kwalifikacje tych osób 
wymagają weryfikacji, natomiast jest również istotna kwestia dotycząca nauki języka polskiego 
przez powyższe osoby. Poinformował, że jeżeli chodzi o relacje ze szpitalem w Iławie, to są 
wnioski o przyjmowanie pacjentów z terenu Iławy w zakresie pediatrii i położnictwa. Ponadto 
wiele osób jest przyjmowanych na oddział wewnętrzny z ternu Iławy. Dodał, że na chwilę 
obecną oddziały w Iławie są zamknięte do 5 czerwca 2022r., co będzie dalej trudno 
przewidzieć. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do powyższych kwestii. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 
 
Bilans oraz rachunek zysków i strat stanowi załącznik nr 3. 
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Drugim punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się informacją ze Szpitala 
Powiatowego w Iławie w sprawie czasowego zaprzestania działalności Oddziału 
Ginekologiczno-Położniczego.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 4. 
 

Trzecim punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z informacją w sprawie 
działalności Oddziału Ginekologiczno-Położniczego w Szpitalu Powiatowym w Nowym 
Mieście Lubawskim.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 5. 
 
/pan B. Kurowski oraz pani W. Jaroszewska opuścili posiedzenie Zarządu/ 
 
Czwartym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w 
sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2021 dla Powiatu 
Nowomiejskiego.  
/na posiedzenie weszła pani A. Marchlewska-Barczewska – dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie/ 
 
Pani Marchlewska-Barczewska omówiła ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2021, 
stanowiącą załącznik do projektu uchwały. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Pani Łątkowska zapytała o kwestię dotyczącą miejsc w żłobkach, ponieważ w ocenie jest 
wykazane iż jest 111 miejsc, natomiast brakujących miejsc dla dzieci w żłobkach wykazano w 
powiecie w ilości 1. Stwierdziła, że z informacji które posiada wynika, iż brakujących miejsc w 
żłobkach jest znacznie więcej.  
Pani Marchlewska-Barczewska odpowiedziała, że informacje zawarte w ocenie są pozyskane 
na podstawie sprawozdań przekazanych przez gminy do systemu i jednostka nie ma wpływu 
na przekazane informacje z gmin, ponieważ są one automatycznie zasilane do systemu. 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za 
głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński. 
/pani A. Marchlewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 
 
Piątym punktem porządku posiedzenia było  zapoznanie się z pismem pana T. Rafalskiego – 
dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w sprawie zwiększenia budżetu jednostki z 
przeznaczeniem na wynagrodzenia dla pracowników.  

Pan Skarbnik poinformował, że jeżeli chodzi o budżet powyższej jednostki na bieżący rok to 
wynosi on 3 208 616 zł, w tym są realizowane zadania z administracji rządowej polegające na 
opłacaniu składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby bezrobotne w wysokości 1 226 559 zł. 
Pozostała kwota w wysokości 1 982 057zł są to środki przeznaczone na funkcjonowanie 
jednostki. Dodał, że w planie na wynagrodzenia i składki dla pracowników w 2022r. 
zabezpieczono kwotę w wysokości 1 750 925 zł, natomiast planowane jest wsparcie z 
Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej w wysokości 426.593,66 zł, które jest znacznie 
mniejsze, niż angażowane środki przez Powiat Nowomiejski w wysokości 1.324.331,34 zł. 
Środki przekazane z Ministerstwa muszą być przeznaczone na wynagrodzenia dla 
pracowników. Dodał, że jeżeli chodzi o wniosek pana dyrektora dotyczący środków w 
wysokości 426.593,66 zł, to wpłynęły one w transzach w miesiącu: lutym, marcu i kwietniu i  
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jednostka otrzymała te środki. Dodał, że w roku budżetowym wpływają dla jednostki 
dodatkowe środki z Ministerstwa z przeznaczeniem na wynagrodzenia dla pracowników oraz 
na funkcjonowanie jednostki i są one każdorazowo przekazywane do Powiatowego Urzędu 
Pracy. Dodał, że jest to jednostka, która jest finansowana w dużej mierze z dochodów powiatu. 
Nadmienił, że plan budżetowy zakładał również środki na regulacje płac dla pracowników 
jednostki. Ponadto dodał, że sytuację budżetową powiatu szczegółowo przedstawiono panu 
dyrektorowi na spotkaniu ze Starostą Nowomiejskim w dniu 26 kwietnia 2022 r. Omówiono 
również, dokonywanie oszczędnej realizacji planu wydatków jednostki, aby była ona w stanie 
prawidłowo funkcjonować w roku budżetowym 2022 w myśl art. 53 ust. 1 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Dodał, że poinformowano również pana dyrektora, iż 
w obecnym czasie nie ma możliwości dokonania zwiększenia budżetu Powiatowego Urzędu 
Pracy w Nowym Mieście Lubawskim. Ponadto zaostrzona polityka budżetowa wynikająca z art. 
242 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305 ze zm.) 
obowiązująca od 1 stycznia 2022 r. nie pozwala na zwiększanie wydatków bieżących Powiatu 
Nowomiejskiego, ponieważ z ostatecznej informacji o planowanych wysokościach subwencji, 
dotacji oraz udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych wynika, iż 
dochody bieżące Powiatu Nowomiejskie w roku budżetowym 2022 będą znacząco mniejsze w 
porównaniu do roku budżetowego 2021. Oznacza to, że reguła określona w art. 242 wyżej 
wymienionej ustawy ograniczyła możliwości finansowe powiatu. Dodał, że pogarszająca się 
sytuacja makroekonomiczna kraju wynikająca z „galopującej” inflacji, którą również pan 
dyrektor przedstawia w piśmie jako główny argument żądań pracowników jednostki, ma 
wpływ na sytuację budżetową Powiatu Nowomiejskiego. Ciągły wzrost stóp procentowych 
wynikający z decyzji Rady Polityki Pieniężnej, w dużym stopniu wpływa na zwiększone wydatki 
bieżące powiatu na obsługę długu. Nadmienił, że w zestawieniu planu wynagrodzeń w latach 
2014-2021 należy zwrócić uwagę na pozycję nagród dla pracowników Powiatowego Urzędu 
Pracy. Dane wykazane w załączonym zestawieniu w odniesieniu do roku 2020 i 2021 posiadały 
niepełną informację, ponieważ w toku prowadzonej kontroli przez Biuro Audytu i Kontroli 
Starostwa Powiatowego, Powiatowy Urząd Pracy wykazał, iż w 2020 r. nagrody dla 
pracowników jednostki wyniosły 97.284,00 zł, w tabeli wykazano 77.300,00 zł. Natomiast w 
2021 r. nagrody dla pracowników wyniosły 79.450,00 zł, a w tabeli było wpisane 0,00 zł. 
Stwierdził, że rozumie roszczenia pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 
Lubawskim, jednakże w obecnym czasie nie ma możliwości budżetowych, aby zwiększyć plan 
finansowy Powiatowego Urzędu Pracy z przeznaczeniem na dodatkowe podwyżki dla 
pracowników tej jednostki.     
Pismo pana T. Rafalskiego stanowi załącznik nr 6. 
 
Szóstym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie 
powołania komisji do przeprowadzenia odbioru technicznego zadania "Budowa przejścia dla 
pieszych w ciągu drogi powiatowej Nr 1335N w miejscowości Mroczno.  
/na posiedzenie weszła pani J. Robaczewska – dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych/ 

Pan Starosta odczytał skład komisji, który przedstawia się następująco: 
1. Przewodniczący –  Jerzy Czapliński 
2. Sekretarz – Wioleta Puwalska  
3. Członek komisji – Joanna Robaczewska 
4. Członek komisji –  Marcin Kraszkiewicz  
5. Członek komisji – Beata Widźgowska  

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 
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Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,                      
T. Łątkowska, M. Buliński. 
 
Siódmym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie 
wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (obręb geodezyjny 
Kurzętnik).  
 
Pani Robaczewska wyjaśniła, że chodzi tutaj o drogi w obrębie geodezyjnym Kurzętnik. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 
Wniosek Wójta Gminy Kurzętnik stanowi nr 7. 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,                      
T. Łątkowska, M. Buliński. 
 
Ósmym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie 
wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (obręb geodezyjny 
Wielkie Bałówki i Tomaszewo).  
 
Pani Robaczewska wyjaśniła, że chodzi tutaj o drogi w obrębie geodezyjnym Wielkie Bałówki, 
gmina Kurzętnik oraz w obrębie geodezyjnym Tomaszewo. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 
Wniosek Wójta Gminy Kurzętnik stanowi nr 8. 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,                      
T. Łątkowska, M. Buliński. 
/pani J. Robaczewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 
/na posiedzenie weszła pani Sekretarz/ 
 
Dziewiątym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutu Powiatu Nowomiejskiego.  

Pani Sekretarz poinformowała, że w projekcie dotyczącym zmiany Statutu Powiatu 
Nowomiejskiego § 35 ust. 6 otrzymuje brzmienie: „Komisje mogą być zwoływane w tym 
samym miejscu i czasie”. Zaproponowała, żeby konsultacje odbyły się w terminie  od 
12.05.2022 r. do 20.05.2022 r., spotkanie z organizacjami pozarządowymi odbyłoby się  
również w dniu 20.05.2022r. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 

Projekt uchwały Rady Powiatu zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Nowomiejskiego stanowi załącznik nr 9. 
 
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,                      
T. Łątkowska, M. Buliński. 
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Dziesiątym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z informacją o przyjęciu 
osoby do Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie. 
 
Informacja z Domu Pomocy Społecznej stanowi załącznik nr 10. 
 
Jedenastym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z apelami Federacji 
Regionalnych Związków Gmin i Powiatów  RP. 
 
Apele Federacji Regionalnych Związków Gmin i Powiatów  RP stanowią załącznik nr 11. 
 
Dwunastym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z raportami o miejscach 
publikacji artykułów prasowych i wzmianek dotyczących działalności Związku Powiatów 
Polskich oraz z biuletynami informacyjnymi ZPP.  
 
Biuletyn informacyjny ZPP stanowi załącznik nr 12. 
 
Ostatni punkt stanowiły sprawy różne. 

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy chcą zabrać głos w punkcie sprawy różne. 
Członkowie Zarządu nie zabrali głosu. 

Starosta podziękował za udział w posiedzeniu Zarządu i zamknął obrady. 
 
 
 
 
                                                                                                                    Przewodniczący Zarządu 
                                                                                                                             Andrzej Ochlak 
 
Protokół sporządziła                                                                         
Ewelina Kubacka 


